
28. november 2017 

 

 

 

I medfør af § 37 i forretningsordenen for Inatisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalakersuisut 

 

1. Er det korrekt at Departementet for Fiskeri og Fangst i starten af november 2017 genfordelte 

en del af hellefiskekvoterne for Nordvestgrønland og Sydvestgrønland. Og at man tildelte 

fartøjer som Royal Greenland er ejer eller medejer af større kvoteandele end de øvrige 

rederier? 

 

2. Ifølge licensbekendtgørelsen (nr. 8/2016) skal tildelingen af licenser ske på baggrund af de af 

Naalakkersuisut fastsatte kriterier. Kan Naalakkersuisut oplyse efter hvilke kriterier, at 

kvoterne blev genfordelt? 

 

3. Med hvilken begrundelse valgte departementet at tildele en større del af kvoterne til de af 

Royal Greenland helt eller delvist ejede fartøjer end til de øvrige rederiers fartøjer? 

 

4. Kan Naalakkersuisut bekræfte, at departementet hidtil ved fordeling af kvoterne har fordelt 

disse ligeligt mellem de eksisterende rederier, og at der derfor er tale om en ændring af 

praksis?  

 

5. Har departementet efter Naalakkersuts opfattelse sikret, at de forskellige aktører ved 

genfordelingen af kvoterne er blevet behandlet lige og efter saglige kriterier? 

 

(Medlem af Inatsisartut Michael Rosing, Løsgænger) 

 

 

 

Begrundelse: 

 

Dette er en forudsætning for et demokratisk land at alle behandles lige af regeringen. I dette tilfælde ser det 

ud om at der er foretaget en forskelsbehandling uden en saglig begrundelse. Derfor ønsker jeg en evt. saglig 

begrundelse belyst af Naalakkersuisut. 
 


